Module3  Unit 1  The world of our senses
一、单元整体分析

1. 单元主题


本单元的主题语境是人与自我，以人和动物的感官为话题，先后以故事、连环画等形式阐释了“感官”对于生命的重要意义。感官在我们生活中扮演重要角色，但我们也不要因为丧失某些感觉功能而失去信心，丧失斗志。生活中，我们大家要尊重残疾人，他们也为社会奉献他们自己的一份力量。人与人之间需要互相帮助。
2. 核心素养

(1) 语言能力：熟悉常见的感官、互相帮助等相关的词汇，掌握和运用名词性从句；

(2) 文化意识：人天生就有区别，尊重差异，和而不同；
(3) 思维品质：人与人之间需要互相帮助和尊重，尤其要注意respect the weak and the disabled；

(4) 学习能力：了解生活中身残志坚的案例，勾勒出合理故事情节与同学分享。

二、课时安排

第一讲  语言知识  (1课时)

第二讲  拓展阅读  (1课时)

第三讲  话题写作  (1课时)

第一讲  语言知识

一、教学流程

活动一  核心词汇

问题：本单元有哪些与主题话题相关的核心词汇？这些词汇有多少是课标中必须掌握的？这些词汇学生

应该掌握到什么程度？词汇教学该如何与高考对接？
请根据句意或所给提示词用适当形式填空。
1.They asked me so many questions,which greatly ________ (confuse)me.

2.I would be most ________ (grate）if you would send me the book immediately.

3. Do you noticeably eat more as a comfort when you are feeling worried or ____________(anxiety)?

4. He answered the question without ___________(hesitate)because he knew it so well.

5. The doctor said ________ (hope) that she would recover from the disease soon.

6. Sadly, one of my teeth broke as I was ________ (bite) into an apple.

7. When the lecture began, Dean ________ (whisper) a warning to us to keep quiet.

8. At that time I was ________(ignore) of events going on elsewhere.

9. By ________ (analyze) the parts of the sentence, we learn more about English grammar.

10. He glanced briefly towards her but there was no sign of _____________(recognize).
活动二  重点短语

问题： 本单元中有哪些重要短语和固定搭配？这些短语和搭配在高考试卷中有什么样的体现？
根据句意选择方框中所给短语并用适当形式填空。
	get across, set off,  wish for ,attach ... to ..., pay back, focus... on, watch out for


1. I am proud that people in my family have always ____________ one another.

2. The bridge was destroyed so we couldn't ____________ the river.

3. One day she found a magic ring that brought her whatever she ____________.

4. Please write your name on the photo which is ________________ your application form.

5. Recently, attention has been ______________ these wild animals whose number is reducing.

活动三  必备句型

问题：本单元有哪些学生必备句型？这些句型该如何梳理出来？又该如何训练学生学会使用这些句型？

课文原句
(1) 这给了我一个机会，来回报晴天时人们给我的帮助。

   ________________________________________________________________________________________

(2) 他把纸片卷起来，放进一个小盒子，然后伸手探入一个笼子，捉出一只鸟来。

   ________________________________________________________________________________________
仿写句子

The tall man was nowhere to be seen.   

那个高个子男人不见了。

仿写：_____________________________________________________________________________________

   爷爷环视了一下房间，却没有找到猫的身影。

(4) Contrary to what many people might assume,evidence shows that sharks seldom attack humans.
   和许多人可能会认为的正好相反，证据显示鲨鱼极少攻击人类。

仿写：_____________________________________________________________________________________

    与我们所想的相反，他找到了一份收入不错的工作。

翻译句子
(5) 直到手术成功，医生们才宽慰地笑了。

   ________________________________________________________________________________________
为了降低感染的风险，他们让病人们住在不同的房间。

   ________________________________________________________________________________________

自选佳句
   ________________________________________________________________________________________

   ________________________________________________________________________________________
   ________________________________________________________________________________________

   ________________________________________________________________________________________
   ________________________________________________________________________________________
活动四  单元语法：名词性从句（1）

问题：与本单元语法“名词性从句”相关的核心概念有哪些？连接词有哪些？分别有哪些功能？

1. 基础知识

(1) 连接代词和连接副词等引导的从句在句中充当名词的作用，称为名词性从句。

名词性从句包括主语从句，表语从句，宾语从句和同位语从句。
(2) 引导名词性从句的连接词可分为三类：

连接连词：that, whether, if , as if ,because（不充当从句的任何成分）

连接代词：what, whatever, who, whoever, whom, whose, which

连接副词：when, where, how, why
(3) 有时为了句子结构平衡，避免“头重脚轻”，常用it 做形式主语或形式宾语，而把从句放在后面。

(4) 名词性从句要使用陈述句语序。

(5) whether和if的用法。

1）whether和if在宾语从句中可以互换，但是作介词宾语时连接词一般用whether。

2）后面直接跟or not 时用whether。

3）主语从句、表语从句、同位语从句中只能用whether。

4）whether常与or连用表示一种选择，if不能这样用。

5）whether可与动词不定式连用但if不能。

2. 根据句意，选用适当的连接词词填空。

1) The question is ___________ the film is worth seeing.

2) Do you doubt ________ I believe you ?

3) It depends on _______ we have enough time.

4) ________ there is life on another planet is almost impossible.

5) The reason why he was absent was _______ he wasn’t interested in the meeting.

6) Stories spread quickly among his friends________ Tom had lived on a desert island for over five months after the ship sank.

7) _______ he doesn’t like them is very clear.

8) I’d appreciate it ______ you carry out the experiment as directed.

9) We must discuss_________ he will be allowed to come here.
10) It worried her a bit ______ her hair was turning grey .

语篇填空(用适当的连接词填空)
I am going to tell you an unbelievable thing that happened in my restaurant today. This afternoon a poorly-dressed gentleman came into my restaurant.Nobody knew __1__ he was.We wondered __2__ he was so hungry.We were surprised __3__ he finished two orders of food in a very limited time.We doubted __4__ the man was able to pay the bill.The gentleman asked __5__ we would mind waiting for just a few minutes.Then we were shocked to see __6__ he took out of a letter and a million-pound bank note.I asked Mr.Clements __7__ it was genuine.Mr.Clements said it was true because two of this amount had been issued by the Bank of England this year.He thought __8__ the gentleman showed them couldn't be a fake.__9__ a gentleman with a million-pound bank note was in rags and ate in our small restaurant was a big puzzle to all the people there.I really couldn't describe __10__ excited I was.

二、教学建议

1. 梳理和复习与单元主题相关的重点词汇、短语，让学生总结这些词汇和短语的用法。

2. 鼓励学生认真完成必备句型中的自选佳句，培养学生对好词好句好段的鉴赏能力；

3. 语法复习让学生熟悉名词性从句的具体用法，教师要精讲精练；

4. 引导学生回归课本，读熟单元中的话题语篇，积累与话题相关的素材。

第二讲  拓展阅读

一、教学流程

活动一  阅读理解

问题1. 本单元话题是人的感官，各种感官是如何影响我们的日常生活的？联觉作用很普遍吗？

问题 2. 如何通过语篇阅读，训练学生的阅读故事策略？如情节、人物、时间、地点、矛盾及高潮等。

A

【语篇类型】 说明文

【核心素养】 学习能力


Have you ever heard about synaesthesia? It is a rare but interesting medical condition. The word comes from the Greek words syn（“with”) and aesthesis ( “sense”). It means“senses coming together”. It may influence less than 5% of the population.

Synaesthesia causes different senses to work at the same time. This might mean that words have a special taste. The word“door”might taste like salted meat. Or certain smells produce a colour. It might also mean that each letter and number has its own personality. The letter A might be confident. The letter B might be shy, etc. Some synaesthetes might even experience other people's feelings.

Synaesthesia was first reported in the early 19th century by German doctor Georg Sachs. He wrote in his paper on his own experience with the condition. It wasn't, however, until the mid-1990s that scientific research proved its existence. Scientist Simon Baron-Cohen and his team tested six synaesthetes. They discovered that the parts of the brain linked with vision (the ability to see) were active when the people were listening. The six people's eyes were covered with cloth.

The condition isn't an illness at all. Very few drawbacks have been described, usually unimportant. Some words might have an unpleasant taste for a synaesthete. Imagine the word“hello”tasting like bad milk. Some of them may not feel well when they meet people with names which don't match their personality. Imagine coming across a very interesting person named“Lee”(which means the woods or an area in a forest where there are no trees). However, synaesthesia is widely considered a good thing. And it is often linked to cleverness and creativity.

There is still a long way to go before we can fully understand synaesthesia. Once we do, it might be easy for scientists to find out how to teach people to become synaesthetes. Why not enjoy the world with more senses like they do?

1.How does Paragraph 2 explain synaesthesia?

A. By showing research findings.

B. By making comparisons.

C. By describing causes.

D. By using examples.

2.Why did the scientists cover the six people's eyes?

A. To prove they could see what they heard.

B. To avoid them from being influenced.

C. To compare their hearing and vision.

D. To learn why they got synaesthesia.

3.How might a synaesthete feel when meeting a funny person called“Lee”?

A. Happy. 

B. Afraid.

C. Uncomfortable. 

D. Dissatisfied.
B
【语篇类型】记叙文

【核心素养】思维品质


On Friday, 21-year-old Rusty Plemons walked onto the field at William & Mary's Zable Stadium to meet, for the first time, the college football player who saved his life.

Plemons was finishing his junior year of high school outside of Dayton, Ohio, in May, 2016, when he received a diagnosis of leukemia (白血病的诊断). Then, he underwent a lot of treatment while awaiting a matched bone marrow (骨髓) donor. That summer, William & Mary football player Mark Williamson was at home in Greene County, Va., when he received a call. Williamson, who had joined the global registry (登 记) a few months earlier, was told he might be a match for an 18-year-old boy.

Understanding full well that the donation process would harm his upcoming redshirt freshman season, Williamson promised to go through with it without hesitation.“I have two parents with huge hearts, and I knew where my coaches' hearts would lie,”Williamson, now a senior captain, said,“I didn't have to think about it. It was:‘Let's do this.’”

Williamson dressed for William & Mary's first three games of the 2016 season and played in one game before he accepted a surgical procedure to get his bone marrow. Plemons's surgery took place Sept. 20. Williamson, who returned to practice a few weeks later but did not play the remainder of the season, received word in November that Plemons was doing well.“That made it all worthwhile,”Williamson said.“That was very

powerful for me.”
Plemons was hospitalized a couple of times in the three years since, but his body is now getting well. By working out, Plemons has lost almost all of the weight he got as a side effect of the medicine and said he is about to start a job at UPS. As of last week, he is off all medication for the first time.

4.What would Rusty Plemons do at Zable Stadium?

A. Watch a football match.

B. Visit and thank his savior.

C. See a boy who had the same condition.

D. Achieve his dream of being a football player.

5.What did Williamson do after he got the call?

A. He ran to the hospital.

B. He left his football team.

C. He made his decision at once.

D. He asked for his parents' permission.

6.What did Williamson think of his act?

A. It let his coach down.

B. It was risky but worth it.

C. It connected two families closely.

D. It prevented him from practicing.

7.How is Plemons's life according to the last paragraph?

A. He has to often go back to hospital.

B. He is going to have a new start.

C. He will go back to school soon.

D. He is troubled after getting fat.

活动二  七选五

【语篇类型】说明文
【核心素养】 语言能力、思维品质


The senses of snakes are very valuable to them. They use their long tongue to pick up all kinds of smells. They take those smells back into the mouth and the smells can be tasted.   8   . The fork in the tongue allows for more smells to be picked up than if it was just one piece. Snakes can also tell which direction the smells they have picked up are coming from.

    9   . They can hear the different types of vibrations (振动) that are going on all around them. Some kinds of snakes can also see well. Those that aren't able to see depend on other forms of senses to help them survive. Some kinds of snakes have infrared vision (红外视觉).    10   , so they can find the location and the size.

They use their senses to help them decide when they need to find a place to sleep through winter.   11 . Instead, they will know by their senses when they need to slow down their metabolism (新陈代谢) for them to be able to survive until the warmer weather comes along again.

Digestion (消化) can take a very long time for any snake, especially when they eat

large meals. They use their senses to recognize danger around them.   12   . Then they can move quickly and get out of the way.

All these senses make the snake a very clever animal. They are able to stay out of the way of harm most of the time.

A. All snakes swallow their food whole

B. Snakes are gifted with five main senses

C. They won't do that the first cold day that comes along

D. While snakes don't have ears they are still able to hear

E. This allows them to see the body heat of things around them

F. If they become afraid they will force the food out of their bodies

G. They will then try to decide if there is a meal, danger, or a possible mate nearby

二、教学建议

1. 指导学生在阅读过程中运用本单元的重点阅读策略reading a story；

2. 引导学生总结归纳所选语篇的大意、写作目的、作者的情感态度；

3. 引导学生关注篇章结构、长难句分析、设问方式和信息的加工处理。

第三讲  话题写作

一、教学流程

问题：本单元话题写作重点训练应用文中的招聘广告，如何为学生的写作搭建梯架？招聘类的应用文有什么样的范式？
活动一  词块积累

1. in need of... 
2. raise awareness of
3. as follows
4. related materials
5. email us at ...
活动二  应用文——招聘
假如你是李华，是校英语报学生负责人。你报计划开辟新栏目Healty Eating,现需招聘两名编辑。请写一份英文招聘广告。

内容包含：

1.栏目介绍

  2.主要任务

  3.应聘条件

注意：


1. 写作词数应为80左右；


2. 可适当增加细节，以使行文连贯。

【设计意图】 让学生了解并掌握招聘类的应用文的写作方法。

______________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________

二、教学建议

1. 招聘广告一般由三个部分组成：1）谁招聘， 招聘什么岗位，招聘对象2)招聘条件3）呼吁大家参加

2. 无论是招聘广告还是应聘信, 都涉及到对应聘者的要求, 因此考生要多掌握表示技能技巧的短语句子。

3. 作文批改可以采用学生自评、同学互评和教师点评等相结合的多样化方式。

Module3  Unit 1  Theworld of our senses参考答案
第一讲  语言知识

活动一  核心词汇

confused   
2. grateful

3. anxious

4. hesitation

5. hopefully

biting  

7. whispered 

8. ignorant

9. analyzing 

10. recognition

活动二  重点短语

1. watched out for

2. get across

3.wished for  4. attached to

5. focused on
活动三  必备句型

It gives me the chance to pay back the help that people give me when it’s sunny.

He rolls up the paper and puts it into a small case, and then reaches into a cage and gets a bird.

(3) Grandfather looked around the room, but the cat was nowhere to be seen/found .

(4) Contrary to what we thought , he found a well-paid job.

(5) The doctors didn't smile in relief until the operation was successful.

(6) They kept the patients in separate rooms to reduce the risk of infection.
活动四  单元语法：名词性从句（1）
    单句填空
 whether 
2) that 
  3) whether

4)  That 

5) that 

6)  that  
7) That 
  8) if


 9)  whether 
    10) that 

语篇填空

who 

2) why 


3) that 
  4) whether/if 
5)whether/if

that 
   7) whether/if 

8) what    9) Why        10) how

第二讲  拓展阅读

活动一  阅读理解

A 篇 

主题语境：人与自我 — —生活与学习

本文是说明文。文章介绍了有趣的联觉现象，也就是不同感官同时起作用。

1. D。写作手法题。第二段中的 This might mean that words have a special taste. The word“door”might taste

like salted meat. Or certain smells produce a colour. It might also mean that each letter and number has its own personality. The letter A might be confident. The letter B might be shy, etc. Some synaesthetes might even experience other people's feelings 都是作者举的例子，用来说明联觉现象。

2. A。推理判断题。由第三段中的They discovered that the parts of the brain linked with vision (the ability to see) were active when the people were listening可推测，科学家蒙住这六个人的眼睛，是为了观察他们是否可以“看到”他们听到的事物。

3. C。细节理解题。由倒数第二段中的 Some of them may not feel well when they meet people with names which don't match their personality. Imagine coming across a very interesting person named “Lee”(which means the woods or an area in a forest where there are no trees)可知，遇到一个名叫Lee的滑稽的人，联觉者会联想到这个名字的内涵意义，可能会感到不舒服。

B篇
主题语境：人与自我 — —做人与做事

本文是记叙文。明知捐献骨髓会影响 他 的 校 队 足 球 生 涯 ，但 是 Mark Williamson 还 是 毅 然 为 素 未 谋 面 的Rusty Plemons捐献骨髓。

4. B。细节理解题。由第一段中的21-year-old Rusty Plemons walked onto the field at William & Mary's Zable Stadium to meet, for the first time, the college football player who saved his life 可知，Plemons 去 Zable Stadium是为了见挽救他生命的人。

5. C。细节理解题。由第三段中的Understanding full well that the donation process would harm his upcoming red shirt freshman season, Williamson promised to go through with it without hesitation 可 知 ，Williamson在得知情况后，毫不犹豫地做了决定。

6. B。推理判断题。由第四段中的Williamson, who returned to practice a few weeks later but did not play the remainder of the season, received word in November that Plemons was doing well. “That made it all worthwhile,”Williamson said.“That was very powerful for me.”可知，虽然他的行为使他错过了部分比赛，但是他认为他所做的一切都是值得的，对他产生了深远的影响。

7. B。细节理解题。由最后一段可知，Plemons的身体正在逐渐恢复，他坚持锻炼身体，努力尝试找工作，并于最近停止服药。由此可知，Plemons将开始新的生活。

活动二  七选五
主题语境：人与自然 — —自然生态

本文是说明文。蛇的多种感觉官能让它得以在自然界中生存下来。

8. G。本空与上句为顺承关系。蛇把气味吸到嘴里品味，然后设法对附近的东西做出判断，故选G项。

9. D。本空下句所述内容与蛇的听觉有关，故D项“尽管蛇没有耳朵，但它们仍然能听见”符合语境。

10. E。本空所在段落介绍蛇的听觉与视觉。一些视觉不好的蛇有红外传感器，E项介绍了这种传感器的作用，即让它们能看见周围东西的体热，符合语境。

11. C。本空上句提到蛇用感官帮助它们决定何时需要找地方冬眠，故C项“它们不会在寒冷的第一天就这样做”符合语境。该项中的do that指代本空上句中的 find a place to sleep through winter。

12. F。由本空前后内容可知，蛇的消化过程比较长，如果它们感到害怕，它们会把体内的食物强吐出来，以方便逃离危险，故选F项。
第三讲  话题写作

【参考范文】

An English Editors wanted

The Column on Healthy Eating is in need of two editors .It aims to raise awareness of the importance of healthy eating . Basic requirements are as follows.

The applicants should find and collect related materials , write short articles for the column and organize regular activities,such as preparing interviews and knowledge competition.

 If you are interested and have some good ideas on keeping healthy,please join us .Those with editing experiences are preferred.

    You can email us at englishnewspaper @163.com.

                                                                   School English Newspaper



